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20-21 ақпанда өз еріктерімен қар тазалауға 
шыққан теміржол қызметкерлері көшелер 
және тротуарларды ғана емес, сонымен бірге 
зейнеткерлер мен жалғыз тұратын қарттардың 
да аулаларын қыс бойы сіресіп жатқан қалың 
қардан тазалап берді. Бұл күндері қар та-
залау құралдарымен «қаруланған» ұлттық 
компанияның Орталық аппараты мен «ҚТЖ-
Жүк тасымалы», «Жолаушылар тасымалы», 
«Қазтеміртранс», «KTZ Express» және өзге 
де еншілес ұйымдарының басшыларынан                         
бастап қатардағы мамандарына дейін «ҚТЖ 
2020 қайырымды іс» бағдарламасы аясындағы 
қар тазалау бойынша челленджге үн қосты. 
Жұмысқа  50-ден астам арнайы техника күші 
жұмылдырылып, шамамен 6 км жол, жүздеген 
аула, №29 мектептің аумағы тазартылып, КамАз 
көлігімен без жүзден аса рейс қар шығарылды.  

– Ақпан айының өзінде Нұр-Сұлтан 
қаласында жауын-шашынның екі айлық нор-

масы түсті десе болады. Көптеген адамдардың 
өз ауласынан осыншама ауқымдағы қарды 
шығаруға күші де, техникасы да жетпейді. 
Оларға көмек қолын созбай отыра алмадық. 
Теміржолдағы жұмыс кестесінің тығыздығына 
қарамастан осындай жақсы істерге қашан да 
уақыт табуға болады, – деді Магистральдық 
желі дирекциясының директоры Бауыржан 
Орынбасаров.   

Қала маңында тұратын тұрғындар ерік-
ті теміржолшыларға дән риза. Қалалық 
коммуналдық қызмет жұмысына айтарлықтай 
үлес қосып жатқан оларға алғыстарын жау-
дыруда. Теміржолшылардың бұл бастамасы 
Еріктілер жылында тіпті де орынды болғанын 
олардың қармен күреске арнаған екі күнгі 
жұмыс ауқымы көрсетті. 

Теміржолшылардың «ҚТЖ 2020 қайырымды 
іс» бағдарламасы аясындағы қар тазалау 
бойынша челленджі тек елордада ғана 
емес, аймақтарда да кеңінен қолдау табуда.  
Қазақстанның әр түкпірінде теміржолшылар 
осындай акцияларды өткізіп, Еріктілер жылына 
өз үлестерін қосуда.   

Суретті түсірген Александр ЖАБЧУК

Нұрай СӘРСЕНҒАЛИ

РЕСПУБЛИКАНСКАЯ ТРАНСПОРТНО-ЛОГИСТИЧЕСКАЯ ГАЗЕТА
ИЗДАЕТСЯ С 12 МАЯ 1931 ГОДА
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 КАЖДЫЙ 
РАБОТНИК 
КОМПАНИИ, 

А ЭТО БОЛЕЕ 125 
ТЫСЯЧ ЧЕЛОВЕК, 
ДОЛЖЕН ВЗЯТЬ НА 
СЕБЯ ОБЯЗАТЕЛЬ-
СТВА ПО БЕЗОПАС-
НОСТИ. ТОГДА МЫ 
ВСЕ ВМЕСТЕ, КАК 
ОДНА СПЛОЧЕННАЯ 
КОМАНДА, БУДЕМ 
ДВИГАТЬСЯ К НУ-
ЛЕВОМУ ТРАВМА-
ТИЗМУ

ЦИТАТА ДНЯ НОВОСТИ

4 бет

ХАБАР-ОШАР

Батыр КОТЫРЕВ,
ГЛАВНЫЙ ИНЖЕНЕР – 
УПРАВЛЯЮЩИЙ ДИРЕКТОР 
АО «НК «ҚТЖ»:

2020 ҚАЙЫРЫМДЫ  ІС

тысячи5,3
ЦИФРА НОМЕРА

КОНТЕЙНЕРНЫХ ПОЕЗДОВ 
ПРОСЛЕДОВАЛИ ПО 
ТЕРРИТОРИИ  КАЗАХСТАНА 
В 2019 ГОДУ

СВЫШЕ 

ҚАРМЕН КҮРЕСКЕН  ЕКІ КҮН  
Өткен аптаның тек бейсенбі мен жұма күндері 1500  
теміржолшы елорда көшелерінен 500 машина қар 
шығарды. Қармен күрес жұмыстары «Өндіріс» тұрғын 
алабы, «Агроқалашық» шағын ауданы және Қырқыншы 
станциясының көшелерінде өтті. 

«Қазақстан темір жолы» ҰК» 
АҚ осы жылы Ақтөбе қаласында 
Батыс өңірінің инфрақұрылымы 
мен пойыздар қозғалысын 
басқару орталығы – тәжірибе 
өткізу полигонын құруды жоспар-
лап отыр. Орталық Ақтөбе, 
Атырау, Маңғыстау, Орал және 
Қызылорда жол бөлімшелерінің 
диспетчерлік орталықтарын 
біріктіретін болады. 

Орталықтың Ақтөбе қала-
сында ашылуы да талас ту-
дырмайды. Себебі, ақтөбелік                                                                
п р о г р а м м и с т е р  ә з і р л е г е н 
интеллектуалдық еңбектерінің 
жемісі ҚТЖ ғана емес, көршілес 
елдер теміржолшыларының да на-
зарын аударғанынан хабардармыз. 
Бірыңғай диспетчерлік орталықтың 
ашылатыны туралы биыл жыл ба-
сында компанияның өткен жылдағы 
жұмыстары қорытындыланған 
жиында «ҚТЖ» ҰК» АҚ басқарма 
төрағасының корпоративтік 
мәселелер және HR жөніндегі орын-
басары Серік Әбденов айтқан еді. 

Оның айтуынша, пилоттық жо-
баны жүзеге асыру қорытындысы 
бойынша микропроцессорлық                                                                                                      
диспетчерлік орталықтандыру және 
теміржол инфрақұрылымының 
барлық аумағы бойынша баламалы 
байланыс құралдарын жаңғыртуды 
енгізу жоспарланып отыр. Бұл кор-
поративтік орталықта пойыздар 
қозғалысын басқарудың бірыңғай 
орталығын құру жолымен тасы-
малдау үдерісін басқарудың екі 
деңгейлі үлгісіне көшу мүмкіндігін 
береді. Сонымен қатар бірыңғай 
орталықта негізгі компоненттерді 
көрсете отырып пойыз жағдайын 
толық бақылай алуды қамтамасыз 
етеді. 

– Сонымен бірге бірыңғай                       
диспетчерлік орталық ашу арқылы 
өндірістік қызметті жоспарлау, тал-
дау, бақылау және есебін автомат-
тандыру мүмкіндігіне ие боламыз, 
– деді С.Әбденов. 

Әсіресе, пойыз туралы жедел 
ақпарат түсіре отырып автоматты 
режимде белгілі бір телімде жүріп 
келе жатқан пойыздың жағдайын 
үздіксіз бақылау мүмкіндігі 
қамтамасыз етіледі. Бұл өз кезегінде 
телімдік жылдамдықты арттыруға 
аралық станцияларда пойыздардың 
тоқтауынан болатын өндірістік 
емес залалды азайтуға, пойыздар 
қозғалысы қауіпсіздігі деңгейін 
арттыруға, цифрлы темір жол 
құруға септік етеді. 

Ұлан ОРАЗ

БІРЫҢҒАЙ ДИСПЕТЧЕРЛІК 
ОРТАЛЫҚ АШЫЛАДЫ    

Через территорию Казахстана 
проследует пилотный поезд из 
Людвигсхафена (Германия) в Сиань 
(Китай). Это новый контейнерный 
сервис ОТЛК ЕРА по доставке хими-
ческих грузов из Европы в Китай.

Поезд в составе 42 сорокафутовых 
универсальных контейнеров, груже-
ных неопасными химическими груза-
ми, отправился в путь из немецкого 
Людвигсхафена в середине февраля. В 
этом городе расположены штаб-квар-
тира и производство крупнейшего в 
мире химического концерна BASF. 

Промышленный гигант Германии 
располагает 160 дочерними предприя-
тиями в Европе, Америке и Азии и  под-
держивает связи со 170 странами мира.  
BASF производит более 7000 наиме-
нований продуктов, большую часть из 
которых реализует в Европе. На Азию, 
Африку и Тихоокеанскую зону прихо-
дится 15,9% продукции концерна.

Для совместного предприятия  же-
лезных дорог России, Казахстана и 
Беларуси (АО «ОТЛК ЕРА»)  новая 
точка организации грузопотока на 
карте Германии имеет стратегически 
важное значение. Поэтому в случае 
удачного «пилота» маршрут Людвиг-
схафен – Сиань станет регулярным.

Стоит отметить, что универсальные 
контейнеры являются прогрессивным 
методом транспортировки грузов, 
резко снижающим затраты на тару 
и упаковку, улучшающим использо-
вание грузоподъемности вагона и 
позволяющим механизировать по-
грузочно-разгрузочные работы.

Любовь РОВБА

В рамках реализации программы 
«2020 БЛАГОродных дел» в админи-
стративном здании АО «НК «ҚТЖ» 
запускается экологический проект 
по сбору макулатуры. 

Специализированные экобоксы с 
логотипом «2020 БЛАГОродных дел» 
будут размещены на этажах адми-
нистративного здания, в которые 
работники компании смогут скла-
дывать использованную бумагу, чер-
новики и прочие бумажные отходы. 

Средства, вырученные от сдачи 
макулатуры, будут направлены на 
реализацию благотворительной де-
ятельности.

Согласно мировой статистике, на 
макулатуру приходится около 40% 
всех твердых бытовых отходов мира. 
Примерно такая же статистика и в 
Казахстане.

– По данным специалистов, еже-
месячно среднестатистический ка-
захстанец генерирует примерно 13 
килограммов бумажных отходов. 
Но до специальных пунктов сбора, 
где проходит первичная сортировка, 
доходит в лучшем случае всего 5%. 
Мы хотим внести свой вклад в улуч-
шение этой статистики. Быть эко-
логически ответственным не слож-
но, а пользы от этого очень много, 
– отметила менеджер департамента 
управления человеческим ресурсами 
АО «НК «ҚТЖ» Назира Бердибекова.

Как считают сами железнодорож-
ники, это очень хорошая практика 
для того, чтобы поменять мышление 
и завести постоянную привычку от-
носить макулатуру в специальные 
боксы не только на работе, но и 
дома. Ведь сейчас практически везде 
установлены контейнеры по сбору 
макулатуры. Тем более, в среднем 
основа бумаги может пережить 5-7 
циклов переработки, поэтому маку-
латура – один из самых популярных 
видов вторсырья.

Асель ШАЙХЫНОВА

ЭКОЛОГИЧЕСКИЙ 
ПРОЕКТ

НОВАЯ ТОЧКА ТРАНЗИТА

В заседании Центрального совета Каз-
профтранс под председательством его главы 
Оразгали Ахметбаева приняли участие более 
40 членов совета – председатели филиалов, 
профкомы и актив профсоюза из разных ре-
гионов страны.  

Повестка дня включала вопросы исполнения 
работодателем требований Коллективного до-
говора, финансовой деятельности профсоюза, 
проведения отчетно-выборной кампании, оче-
редного Х съезда Казпрофтранс, культурно-
массовых мероприятий и другие.

Выступая с докладом, заместитель предсе-

дателя профсоюза Жупарбек Сабитов подвел 
итоги проведенной работы Центрального со-
вета в рамках принятых планов на 2019 год. 

– В минувшем году мы проверили испол-
нение условий Коллективных договоров в 
55 филиалах, подразделениях и дочерних 
организациях компании Актобинского, Се-
мейского, Алматинского, Шымкентского 
и Восточно-Казахстанского регионов, – со-
общил он. – На местах были организованы 
совещания и собрания, в которых приняли 
участие 429 работников, со 124 железнодо-
рожниками проведены профилактические 
беседы и технические занятия.

Проверки дали свои результаты. Так, в Ал-

В столице подвели итоги работы Казахстанского отра-
слевого профессионального союза работников желез-
нодорожного, автомобильного, воздушного и водного 
транспорта за 2019 год и наметили планы на 2020-ый.

ПРОФСОЮЗ

ОБЯЗАТЕЛЬСТВА ВЫПОЛНЕНЫ, 
ПЛАНЫ НАМЕЧЕНЫ

матинском регионе профсоюз добился подпи-
сания дополнительного соглашения об оплате 
за доставку до места работ 288 работников 
станции Алтынколь. 

С 1 января принято решение о выплате 152 
работникам станции Оскемен-1 по 2 МРП 
ежемесячно из-за отсутствия служебного ав-
тотранспорта. 

Жупарбек Сабитов подчеркнул, что при 
проверке кадрового делопроизводства и 
соблюдения трудовых прав работников по-
всеместно выявляются одни и те же наруше-
ния. К настоящему моменту большая часть 
из них уже устранена, а решение остальных 
– в процессе. 

– В течение 2019 года оказана благотвори-
тельная помощь 80 работникам, пенсионерам, 
инвалидам практически всех регионов Казах-
стана на общую сумму более 13 миллионов 
тенге, только за январь 2020-го матпомощь 
получили 18 человек на сумму около 3 милли-
онов тенге, – проинформировал он.

(Окончание на 3 стр.)

Любовь РОВБА

По словам начальника отдела пути Ка-
рагандинского отделения магистральной 
сети Нуржана Калиева, в целях обеспечения 
бесперебойного и безопасного движения 
поездов, своевременной подготовки пути, 
искусственных сооружений к пропуску ле-
дохода и весеннего паводка разработаны 
организационно-технические мероприятия, 
гарантирующие сохранность и устойчивую 
работу пути, искусственных сооружений, 
земляного полотна в период паводка. 

– Для координации работы всех служб по 
выполнению мероприятий по подготовке к 
пропуску паводковых и ливневых вод создан 
оперативный штаб под председательством 
НЖС. Кроме того, утверждены перечень осо-
бо опасных мест и  схема их расположения, – 
сообщает Нуржан Калиев. – Список отправлен 
в депо для изучения локомотивными брига-
дами порядка действий при обнаружении уг-
розы размыва земляного полотна, скопления 
воды и других опасных явлений.

На сегодняшний день на 4 станциях – Ка-
раганда-Сортировочная, Акадыр, Балхаш-1, 
Жанаарка – формируются противоразмывные 

поезда из 28 вагонов, из них 4 под инструмент, 
инвентарь, 10 платформ с железобетонными 
шпалами, 10 –под бутовый камень, 4 – под 
рельсовые пакеты.

Противоразмывные поезда укомплек-
тованы опытными бригадами, назначены 

РЕЖИМ БОЕВОЙ ГОТОВНОСТИ 
ПАВОДОК

В шахтерской столице проводится ряд оперативных                  
мероприятий, связанных с водоборьбой.

начальники составов, заместители началь-
ников дистанций пути. Проводится полная 
готовность транспортных средств (дрезины 
АГМ, ДГКУ, автомашины), создан аварийный 
запас горюче-смазочных материалов. 

– Для своевременного обнаружения под-
мывов опор на мостах 526-го километра пе-
регона Сороковая – ОП-42, 695-го километра 
перегона Нура – БП – 96-й километр, 802-й 
километр перегона Карамурын – Дария будут 
произведены промеры русел водотоков под 
мостами, – подчеркивает Нуржан Калиев. 

В настоящее время осуществляются работы 
по очистке мостов, труб, кюветов, нагорных 
и водоотводных канав, лотков от снега, льда, 
мусора. Уже вскрыто 40 мостов, 100 труб, 8,2 
километра кюветов, 9,6 нагорных канав, 56 
километров водоотводных канав. 

Совместно с представителями акиматов 
обследуются плотины и водохранилища, на-
ходящиеся выше уровня дорожного полотна, 
которые в случае разрыва могут создать угрозу 
железнодорожному пути. 

Фото автора

Светлана МОГАЙ, 
Караганда
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2 ӨНДІРІС

Ардақ ЕРУБАЕВА, 
Ақтөбе

МАЙТАЛМАН

НАЗАРДАҒЫ НЫСАН

Жансая СЫДЫҚБАЙ, 
Түркістан

ЖАҢАЛЫҚТАР

САНДЫҚ ТЕХНОЛОГИЯ

Ақтөбе ЖТ бөлімшесіне қарасты 
Қандыағаш вагон пайдалану 
депосының Жем техникалық қызмет 
көрсету бекетінде 42 теміржолшы 
еңбек етеді. Оның ішінде 25 адам – 
вагон құраушы-жөндеуші. Мұнда не-
гізінен вагондарды ағытып-жөндеу 
жұмыстары жасалады. 

Қазір бекетте төрт айлық шара 
жүріп жатыр. Ол сәуір айында 
қорытындыланады. Өткен жылы Жем 
бекетінде 260 вагон ағытылды. Оның 
ішінде қауіпті ақаулар анықталғаны, 
сол жерде жөнделіп, сапарын әрі қарай 
жалғастырғаны да, әртүрлі себептермен 
жөндеуге жіберілген фактілер кездеседі. 

Жомарт Мұхамбетов деген вагон 
жөндеушіміз бар. 2019 жылы бір өзі 
төрт ақау тапты. Бәрі де бүйір рама-
ларынан анықталып, «ҚТЖ» ҰК» АҚ 
басшылығы тарапынан  «Қозғалыс 
қауіпсіздігі үшін» төсбелгісі берілді. 
Әр жолғы қырағылығы үшін 77 мың 
теңгеден сыйақы алды. Сонымен қатар, 
сынып тұрған бүйір рамасын тапқан ва-
гон жөндеп-қараушы Дархан Төлеуовті 

Түлкібас ауданындағы Састөбе мен Көктерек 
станциясының ортасында табиғаты әсем жерде  
орналасқан станцияда бүгінде штат бойынша 18 
адам еңбек етеді. Оның ішінде, оншақты станция 
қызметкерлерімен қоса белгі беру-байланыс және 
электрмен жабдықтау қызметінің мамандары, жол-
шылар, т.т. бар.  

Станция бастығы Рысжан Жаманқараев Шымкент 
бөлімшесінде Меңлібай сияқты станция жоқ дейді. 
Себебі, мұнда жүк тасымалын электрондық формаға 
көшірген АСУ ДКР-дан бөлек, кез келген станци-
яда жоқ МПЦ-2 жүйесі жұмыс істейді. Яғни бүкіл 
сигнал, бағыттама, пульт осы заманауи жүйемен 
басқарылады. Соңғы модельмен жасалған жаңа 
технология Шымкент бойынша тек Меңлібайда 
бар  көрінеді. 

Жас станция еліміздің экономикасына тәп-тәуір 
табыс түсіріп отыр. Айталық, станциядан «Кас-Бе-
тон» ЖШС күніне 50 вагон қиыршық тас артады. Ал 

Семинар мақсаты жас мамандардың 
біліктілігін арттыру, білімді жастар-
ды іріктеп тәжірибе алмастыру, АБЖ 
жүйесінде жастардың тың идеяла-
рын енгізу арқылы салалық өндірісте 

цифрландыру дағдыларын жетілдіру 
болды. Сонымен қатар автоматты 
басқару, ақпарат жүйелерінің жұмыс 
барысында туындайтын басты және ак-
туалды сауалдарды талдау, талқылау, 
оның ортақ шешімін іздестіру, 
кәсіби мамандардың қалыптасуына 
мүмкіндік жасау мақсат етілді. Бөлімше 

Жамбыл облысының әкімі Тараз қаласындағы 
бірқатар әлеуметтік маңызы бар нысандарды аралап, 
соның ішінде темір жол вокзалының жұмысымен 
де танысты. Аймақ басшысы вокзал ғимаратының, 
кассаның, күту залының, перронның жай-күйін қарап 
шығып, жолаушылармен де тілдесіп үлгерді. 

«Вокзал – қаланың ең бір негізгі бөлігі. Алыс-жақыннан 
келген адамдар алдымен осында түседі және қала тура-
лы алғашқы әсерлері қалыптасады. Сондықтан вокзал 
маңының таза болуы, жоғары деңгейде абаттандыры-
луы, көшелердің жарықтануы, арнайы жабдықталған 
сауда орындарымен барынша қамтылуы тиіс. Ол жақтан 
қатынайтын қоғамдық көліктердің жұмысын да жүйелеп 
отыру маңызды», – дейді облысқа жуырда тағайындалған 
әкім Бердібек Мәшбекұлы.

Аймақ басшысы әсіресе вокзал сынды қоғамдық орын-
дарда мүмкіндігі шектеулі жандар қолайлылығы үшін жа-
салатын жағдайға көңіл бөлді. Өйткені,  аймақ басшысы 
көптеген желі қолданушыларының әлеуметтік желідегі 
парақшасына теміржол саласына қатысты проблемалар-
ды қозғағанын біледі. Мәселен, Берік Тілеулесов деген 
желі қолоданушысы осы вокзалда мүмкіндігі шектеулі 
жандар мен егде жастағы кісілердің еркін қозғалуына 
жағдай жасалмағанын алға тартыпты. «2018 жылы Ел-
басы Жолдауында «Мүмкіндігі шектеулі адамдар үшін 
Қазақстан кедергісіз аймаққа айналуға тиіс» деген бола-
тын. Содан бері екі жыл уақыт өтсе де, Тараз вокзалында 
аталмыш мәселе шешімін таппай отыр. Олай дейтінім, 
вокзал ғимаратында мүмкіндігі шектеулі жандарға 
арналған пандустан басқа ешнәрсе жоқ. Ғимарат есігіне 
арнайы белгілер, тактильді жолақтар қойылмаған. Ал 
перрон қоларбадағы жандарға мүлдем бейімделмеген, 
олардан бөлек, ата-апаларымыздың да вагонға мінуіне 
қиындық тудырады» деген ол аталған кемшіліктер оң 
шешімін тапса деген тілегін қоса жолдайды.   

Ал Марат Жанабаев есімді желі қолданушысы «Тараз 
вокзалы бір-екі жыл бұрын ғана күрделi жөндеуден өткен, 
десе де, вокзал сыртын қаптаған сары түстi жапсырма 
ұсқынсыз, арзанқол, қала көркiн бұзып тұр» деп санай-
ды екен, тағы бір желі  қолданушысы «Екінші,үшінші 
жолдарға келіп тоқтайтын пойыздарға барар жол салса, 
жақсы болар еді» деген ұсынысын білдірген.   

Осы күні «Локомотив» стадионының жұмысымен де 
танысқан облыс әкімі өз бағасын берді.

Асхат РАЙҚҰЛ,
Жамбыл облысы

«ҚТЖ» ҰК» АҚ тарапынан еліміздің теміржол вок-
залдарында коронавирус таралуының алдын алу 
және қауіпсіздік шараларын қабылдау жүріп жатыр. 

Әсіресе, Нұр-Сұлтан, Алматы, Семей және Достық 
станцияларында орналасқан вокзалдарға ерекше на-
зар аударуда. Соның ішінде кассирлер, кезекшілер 
және өзге де вокзал қызметкерлері маскалармен, 
қорғаныш қолғаптармен және антисептиктермен 
қамтамасыз етілген. Сондай-ақ жұқпалы аурулар бел-
гілері бар тұлғаларды анықтаған жағдайда қауіпсіздік 
шаралары мен іс-әрекеттері бойынша қызметкерлерге 
нұсқаулықтар өткізілген. Вокзалдар ғимараттарын 
толық залалсыздандыру тұрақты жүргізілуде, қажетті ар-
найы жуып-шаю құрамы қорымен қамтамасыз етілген.

Бұдан басқа көрнекі жерлерге коронавирус жұқпалы 
ауруы белгілері туралы жадынама орналастырылып, 
желдету жүйелеріне тексерістер, аурудың алдын алу 
шаралары туралы жолаушыларға аудиоақпараттандыру 
жүргізілуде. Күту залындағы мониторлардан вирустың 
негізгі белгілері анықталған жағдайда не істеу керектігі 
туралы бейнероликтер көрсетіліп жатыр. Ғимараттарда 
залалсыздандыру, ауаны тазарту және өзге де вирустық 
аурудың алдын алу шаралары өткізілуде. Вокзалдарда 
тәулік бойғы режимде медициналық пункттер жұмыс 
істеп тұр. Аурудың таралуына жол бермеу мақсатында 
вокзал қызметкерлері тыныс алу органдарын қорғау 
құралдарын, бетперделер пайдалануда екен.

Ұлан ОРАЗ

САҚТАНҒАНДЫ 
САҚТАЙДЫ  

ВОКЗАЛ ҚЫЗМЕТІ – 
ӘКІМ НАЗАРЫНДА

КӘСІБІ – АҚАУ ТАБУ   
Жем станциясындағы вагондарға техникалық қызмет көрсету бекетінде әр 
маманның орны бөлек.  Яғни, ондағы әр маманның қырағы әрі жедел іс-
әрекетінің арқасында қозғалыс қауіпсіздігі толық сақталып, жылжымалы құрам 
жүрісіне қауіп төндірген ақаулар дер кезінде анықталып, жойылып отыр. 

Жуырда Семей станциясында мекеменің кәсіподақ 
комитетінің жетекшісін сайлау жиыны болып өтті. 
оған теміржолшылар кәсіподағының Семей өңірі 
бойынша төрағасы Алик Досанов пен станция те-
міржолшылары, сала ардагерлері қатысты. 

Жиын барысында сөз алған станция басшысы Алтын-
бек Мәмбетов жүзге жуық адам еңбек ететін мекеменің 
өндірістен тыс қоғамдық-саяси өміріне тоқталып, сөз 
кезегін станциядағы кәсіподақ ұйымының төрайымы 
Шәрбат Мейірмановаға берді. Өткен жылға есеп берген 
кәсіподақ төрайымы станциядағы еңбек қатынастары 
мен теміржолшыларының әлеуметтік ахуалын жақсартуға 
бағытталған іс-шаралар қатарын әңгімеледі. Ұжымдық 
келісімшарт аясындағы жұмыстарды да тілге тиек етті. 
Кәсіподақ қызметінде он жылға таяу уақыт еңбек етіп келе 
жатқан Шәрбат Төлеубекқызы осыдан бес жыл бұрын 
дауыс беру кезінде көпшілік сеніміне ие болған еді.

Жалпы, бөлімшедегі ең іргелі ұжым саналатын Семей 
станциясының қоғамдық өмірі мейлінше жарқын. Спорт-
шылар кәсіподақ ұйымының демеушілігімен спорттық 
формамен, құралдармен қамтылған. Теміржолшылар 
жылдың әр мезгілінде табиғат аясында бой жазып, түрлі 
іс-шаралар өткізеді.

Есептік баяндаманы тыңдап шыққан салалық 
кәсіподақ комитетінің басшылары қанағаттанарлық 
деп баға берді. Ал дауысқа салу барысында Семей 
станциясының қызметкерлері бірауыздан дауыс беріп, 
Шәрбат Төлеубекқызы қайта сайланды. Бұл кәсіподақ 
жетекшісінің үлкен сенімге ие болғанын көрсетеді.   

Қуан ЕРТІС, Семей  

СЕНІМГЕ ИЕ   

ЖАС СТАНЦИЯДА ЖАҢАЛЫҚ КӨП
Шымкент теміржолында ең жас 
әрі жаңадан құрылған Меңлібай 
станциясы Түлкібас ауданындағы 
цементке қосатын қажетті 
қиыршық тас өндіретін карьердің 
жұмысына байланысты ашылған. 
Пайдалануға берілгеніне бірне-
ше жыл ғана өтсе де станцияда 
жаңалық көп.

былтыр 2019 жылы күзге дейін күніне 100 вагоннан 
қиыршық тас артқан екен. 

Станция басшысы Рысжан Жаманқараевтың ай-
туынша, қыс маусымына  байланысты азайып отыр, 
көктем шыға қайта қарқын алады дейді.  

 – Қыс маусымына қарай станциядан артылатын 
жүк вагондарының маршруты азайып отыр. Қазір 
күніне 50 вагон Қызылсайға қиыршық тас артылып 
жатыр. Былтыр күзге дейін күн сайын 100 вагон ти-
еліп келген болатын. Станциядан жүк түсірілмейді. 
Бұл арадан «Кас-Бетон» ЖШС артқан заттарының 

құжаттамасын жасаймыз. Кіреберіс жолда жекемен-
шік маневр пойызы бар, бізге сол қызмет көрсетеді  
Елді мекеннен алыс орналасқандықтан станция 
ашылғалы бері ешқандай жазатайым оқиғалар 
тіркелген жоқ, – дейді Р.Ержігітұлы. 

Меңлібай станциясында 5 жол бар, оның бірін-
ші және екіншісі  – басты жолдар, 4, 6, 8 – жанама 
жолдар. 15 бағыттамалық бұрманың барлығы да 
электрлендірілген, орталыққа қосылған. Темір-
жолшылар қыстық, жаздық киімдермен, басқа да 
қажетті құрал-жабдықтармен толық қамтылған.   

де айтып өтсек болады.   Аталмыш 
вагон «Олжа» жеке компаниясына 
тиесілі болатын. Жеке компания 
қырағы вагоншыға ақшалай сыйақы 
беріп, «ҚТЖ» ҰК» АҚ басшылығының 
мақтау қағазымен марапатталды. Егер 
ол ақау анықталмай құрам әрі қарай 
жүріп кеткен жағдайда бұл екі жаққа 

да үлкен шығын әкелетін еді, – дей-
ді Жем техникалық қызмет көрсету 
бекетінің шебері Аслан Қонжаров.

Бекеттің жұмыс көрсеткіші жоғары. 
Өткен жылды ақаусыз, абырой-
мен қорытындылаған ұжымның 
биылғы аяқалысы да жаман емес. 
«Былтыр 19 227 пойызға қызмет 

көрсеттік, соның 15-і түрлі кемшілік-
термен тоқтатылған. Жігіттердің 
жедел де сауатты іс-әрекетінің 
арқасында ешқайсысы да жол-
да қалмай, жөндеуден өткізіліп, 
жүрісін жалғастырды», – дейді Аслан 
Қонжаров. 

Бекеттегі жұмысшылардың 15 
пайызы – жастар. Бекет басшысы Ас-
лан Қонжаровтың өзі еңбек жолын 
2002 жылы үшінші дәрежелі слесарь 
болудан бастаған. 2003 жылы вагон 
құраушы, 2005 жылы шебер қызметіне 
ұсынылған. Он жылдан аса осы 
қызметті абыроймен атқарып келеді.   

Қырағылығымен Жем бекетінің 
мақтанышына айналған «Қозғалыс 
қауіпсіздігі үшін» төсбелгісінің иегері 
Жомарт Мұхамбетовпен де таныстық. 
47 жастағы азамат бес баланың әкесі 
екен. Теміржол саласында 2004 жыл-
дан бері еңбек етіп келеді. Бүгінде 
тәжірибелі вагон жөндеп-қараушы. 

«Қазір бүйір рамаларының қоспасы, 
металл дұрыс болмауынан жиі сы-
нады. Оның үстіне ол нағыз салмақ 
түсетін жер. Сонымен қатар, жолға 
да байланысты. Бұрын ағаш шпал бо-
латын. Ағашқа тигенде темір жұмсақ 
түсетін. Қазір жоғары технология 
тиімді болса да темір-бетон шпалдың 
қатты соққы болып тиіп, жарылып жа-
татыны да жасырын емес», – деп ой 
бөлісті мақтаулы вагоншы Жомарт 
Мұхамбетов. 

Жуырда үздік вагон қараушы 
тағы бір қауіпті ақауды анықтапты. 
Қандыағаш вагон пайдалану депосы 
басшылығының хаттамасымен ҚТЖ-ға 
жолданған. Нәтижесі расталса, тағы 
бір сыйақы күтіп тұр деген сөз. 

Суретті түсірген автор 

ШЫҢДАЛУ МЕН ТӘЖІРИБЕ
Қызылорда ЖТ бөлімшесінің Автоматты 
басқару жүйесі (АБЖ) бөлімі мамандарының 
ұйымдастыруымен «Теміржол саласында бизнес-
процестер құрудың заманауи тенденцияларында 
цифрлық технологияларды қолдану» тақырыбында 
ғылыми-техникалық семинар өтті. 

директорының АБЖ жөнінде орынба-
сары Абсұлтан Тілеуұлының бастама 
жасап ұйымдастыруымен бөлімшеде 
алғаш рет өткізіліп отырған семинарға 
басшылық түгел және Түркістан мен 
Сексеуіл станциялары арасындағы 
бекеттерден 50-ге жуық теміржолшы 
қатысты. 

Екі күнге жалғасқан семинар кезінде 
бөлімше жастары командаларды таныс-
тыру, үй тапсырмасы, «терминология» 
этабы, блиц-тур, аналитика блогы, 
хронологиялық тізбек және «квест» 
форматындағы блок бағдарламалары 
бойынша сайысқа түсті. Жастар 
жиынының барысын бөлімшенің жүк 
бөлімі басшысы Нұрлан Жайсанба-
ев, АСУ бөлімі басшысы Нұртуған 
Өтеғұлов, аға инженер Бақыткүл 
Алмағанбетова, жылжымалы құрам 
бөлімі жетекшісі Жандос Смағұлов, 
инструктор Қанат Камилаев, аға тауар 
кассирі Жанар Ысмағұлова, есепке алу 
тобы маманы Ұлбике Смағұлова және 
техконтор инженері Бисенкүл Ибадул-
лаева бақылап, зерделеп саралау және 
қазылық жасап, қатысушыларға әділ 
бағасын берді.

– Компаниядағы адам ресурстарын 
тиімді басқара отырып цифрлы транс-
формация шеңберінде жүзеге асыры-
лып жатқан жобалары, цифрландыру 
бағдарламасын іске асыру жұмыстары 
бөлімше бойынша жалғасын табуда. 
Қаржылық тұрақтылықты қамту, сала-
ны өркендету, кірісті арттыра отырып 
жалпы компания, бөлімше қызметінің 
қауіпсіздігі мен тиімділігін арттыруға 

орасан үлесі бар бағдарламаның тетік-
терін жете меңгеру мақсатында жұмыс 
жүргізілуде. Салалық қызметті пайдала-
нушы клиенттерге сервистік қызмет жа-
сайтын білімді, жастардың біліктілігін 
жетілдіру, озық тәжірибелерді үйреніп 
насихаттау жалпы маман кадрлар-
дың потенциалын қалыптастыру 
мақсатында өткен бүгінгі семинар, шын 
мәнінде, шыңдалу мен тәжірибе сабағы 
болды, – деді бөлімше директорының 
АБЖ жөнінде орынбасары Абсұлтан 
Ерманов.

Бөлімшенің АСУ ДКР/ККЖ АБЖ 
жүйесінде тіркелген клиенттері сандық 
сервистерді интеграциялау шеңберінде 
өзара іс-қимылға көшкен. Салалық та-
сымалдаушылар мен клиенттер ара-
сында қызмет көрсету сандық жүйеге 
алмасқалы бері тасымал құжаттарын 
реттеу уақыты қысқарып, тауар кас-
саларында кезек жойылып, «онлайн» 
режимінде жұмыс жасау мүмкіндігі 
жасалған. Ағымдағы жылдың тек 
қаңтар айында бөлімшенің АБЖ 
жүйесінде 722 пайдаланушы тір-
келіп, теміржол көлігінің қызметін 
пайдаланған екен. Бөлімшеде сандық 
технология негізінде клиенттермен 
электронды дерек алмасу жұмыстарына 
шолу жасайтын болсақ, АСУ СТ жүйесі 
100%, қағазсыз құжат айналымы 
98%, локомотив шаруашылығында 
тепловоздарға қатысты жұмыстар легі 
97 пайызға жеткізіліп, ЭДО-электрон-
ды құжат айналымы 100% көлемінде 
сандық технологияға көшірілген екен. 

Суретті түсірген автор

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, 
Қызылорда

Суретті түсірген автор 
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САЛЫҚБАЕВ ӘУЕЗХАН САЛЫҚБАЙҰЛЫ
Оңтүстіктегі ең ірі теміржол торабы, Орта 

Азияның қақпасы атанған Арыста туып-өскен, 
бүкіл саналы ғұмырын отандық теміржол сала-
сын дамытуға арнаған   Құрметті теміржолшы, 
Социалистік Еңбек Ері  Әуесхан Салықбаев 91 
жасында дүниеден өтті.

Әуезхан Салықбайұлының Арыс станциясының 
өсіп-өркендеуіне жұмсаған ерен еңбегі ешқашан 
өшпек емес. Өткен ғасырдың 60-80 жылдары 
«маршруттар фабрикасы» атанған Арыс Одақ теміржолындағы 
таңдаулы станцияның бірі болды. Қазақ теміржолы тарихында 
Бүкілодақтық социалистік  жарыстарда 34 рет жүлде алған жалғыз 
станция болды. 

Еңбек жолын 14 жасында Арыста вагон тізімдеуші болып бастап 
станция бастығына дейін өскен Әуезхан Салықбаевтың шебер 
ұйымдастырушылық қарым-қабілеті мен таланты одақ темір-
жолшылары үшін тәжірибе мектебіне айналды. Ұзақ жыл Арыс 
станциясын басқарған ол 1979 жылы Шымкент теміржолының 
бастығы болып тағайындалып, 1993 жылға дейін жемісті еңбек 
етті. Зейнетке шыққан соң қалған өмірін туған қаласы Арыста  
өткізген ардагер теміржолшы сол кездегі көптеген мемлекеттік 
наградаларды иемденумен қатар есімі Қазақ КСР-нің Алтын Кіта-
бына енгізілген.

Қазақ теміржолының абыз ақсақалының дүниеден өтуіне орай біз 
марқұмның туған-туыстарының қайғысына ортақтасып, көңіл айта-
мыз. Әуезхан Салықбайұлының жарқын бейнесі онымен қызметтес 
болған жандардың жадында ұзақ уақыт сақталады. 

«Қазақстан темір жолы» ҰК» АҚ басшылығы мен ұжымы

НОВОСТИ

3ПУЛЬС ОТРАСЛИ

КОМИССИОННЫЙ ОСМОТР

Показательный комиссионный осмотр включа-
ет в себя проверку и содержание пути, стрелочных 
переводов, устройств СЦБ, связи, объектов элект-
роснабжения. Спектр обсуждаемых вопросов са-
мый широкий – содержание полотна, исправность 
технических средств, инфраструктуры станции. В 
ходе осмотра, как правило, выявляются отклоне-
ния от содержания нормы, определяются сроки 
устранения неисправностей. 

В рамках осмотра были показаны приемы 
проведения проверки станционных путей, 
стрелочных переводов. Особое внимание уде-
лялось предупреждению появления неисправ-
ностей, обеспечению сооружений и устройств 
и содержанию их в исправном состоянии, 

осматривались также пункты технического 
обслуживания вагонов.

Были обследованы центральная горловина 
станции Достык, стрелочные переводы с помо-
щью измерительного шаблона ЦУП-3 и штан-
генциркуля, предназначенного для замеров в 
путевом хозяйстве. Попутно заместитель ди-
ректора отделения магистральной сети Адиль 
Дуйсеев задавал вопросы дорожным мастерам, 
начальникам участков. Стоит также отметить, 
что, осматривая станционные пути, стрелочные 
переводы, светофоры, от железнодорожников не 
ускользало ни одной детали, в частности, дава-
лись необходимые рекомендации, причем пред-
ставители каждой службы понимали, что все эти 
превентивные меры проводятся для улучшения 
безопасности движения поездов. 

Участники комиссионного осмотра тщательно 

проверили систему электроснабжения, оценили 
эстетическое состояние станции, сделали визуаль-
ный осмотр служебных и технических зданий, а 
также состояние настилов, наличие предупреди-
тельных   знаков, освещение станционного парка.

– Проведение совместного осмотра является 
эффективной процедурой, нацеленной на улуч-
шение безопасности в каждом хозяйстве, и в ко-
нечном итоге позволяет значительно улучшить 
качество работы всех причастных служб, – резю-
мировал Адиль Дуйсеев.

Несмотря на сложные погодные условия, силь-
ный ветер, все мероприятия по КМО выполне-
ны, а следующие показательные комиссионные 
осмотры, согласно разработанному графику на 
нынешний год, пройдут на всех крупных стан-
циях региона. 

Фото автора

СОВМЕСТНЫЕ ДЕЙСТВИЯ – 
МЕРА ЭФФЕКТИВНАЯ

На станции Достык под руководством директо-
ра Алматинского отделения грузовых перевозок 
Нурыма Жаниязова, руководства магистральной 
сети, ревизорского аппарата прошел показа-
тельный комиссионный месячный осмотр пути с 
привлечением всех смежных служб, начальников 
станций участка Бесколь – Достык и инженерно-
технических работников.

Елена КОЛДАСБАЕВА, 
Достык

В зимнее время года в Костанайском отделении магистраль-
ной сети ничуть не уменьшается работа по борьбе со скотом 
на железнодорожных путях.

По словам директора Костанайского отделения магистраль-
ной сети Булата Баймагамбетова, минувшим летом работники 
Костанайского отделения магистральной сети возвели более 
22 километров скотоизгороди, еще 30,1 километра капитально 
отремонтированы.

Это только часть мер, которые, по словам Булата Баймагамбе-
това, предпринимаются для того чтобы максимально обезопасить 
пути от бродячего скота.

– Это позволило нам значительно улучшить ситуацию на таких 
участках пути, как перегоны Казанбасы – Апановка, Аманкара-
гай – Кушмурун, Баталы – Зааятская, Арыстансор – Арка, Талды-
коль – Шодаксай, Темирбулак – Железорудная, Притобольская 
– Апановка и других, – говорит он. – Но мы предпринимаем и 
другие меры. 

Это профилактические рейды, в ходе которых работники об-
ходят хозяев скота, проводят с ними беседы.

– В большинстве случаев люди относятся к присмотру за своим 
скотом безответственно, – отмечает Булат Баймагамбетов. – И 
наша задача – донести до них всю серьезность проблемы. 

Помимо этого регулярно направляются письма в сельские и 
районные акиматы и даже руководству области с просьбой ока-
зать содействие в работе с населением, а также в обязательном 
порядке бирковать скот, чтобы можно было установить хозя-
ев домашней скотины. Дополнительно на станциях и в школах 
проводятся собрания, где сельчанам доходчиво разъясняют все 
возможные последствия выхода скота на пути. Также работники 
отдела пути совместно с сотрудниками ЛОВД проводят рейды 
вдоль железнодорожных путей, где чаще всего пасется бродячий 
скот. 

– Нередко мы совместно с сотрудниками линейной полиции 
выписываем штрафы либо предупреждаем, чтобы не пасли 
скот в стороне железной дороги, – говорит Булат Баймагамбе-
тов. – Также наши работники, путевые обходчики, регулярно 
совершая осмотр путей, отгоняют приблизившийся к желез-
нодорожному полотну домашний скот. Мы делаем все, что в 
наших силах.

Аслан КУДАБАЕВ, Костанай

ОПАСНОСТЬ 
ДЛЯ ДВИЖЕНИЯ

ПРОФСОЮЗ

(Окончание. Начало на 1 стр.)
На учете в компании и ее дочерних организа-

циях состоят 1379 инвалидов, 660 из них – рабо-
тающие. В настоящее время они обеспечены 48 
единицами спецавтотранспорта и 13 колясками. 
В августе 2019-го увеличен размер денежных 
средств на приобретение спецтранспорта для 
инвалидов с 1500 до 1800 МРП.

Коснувшись вопроса безопасности и охраны 
труда, докладчик сообщил, что в 2019 году в 
компании допущено 36 случаев производст-
венного травматизма.

– Одним из значимых событий ушедшего года 
стало проведение в Алматы международной 
научно-профилактической конференции, по-
священной 100-летию МОТ «Достойный труд 
и будущее сферы труда», – отметил Жупарбек 
Сабитов. 

В ходе итогового совещания участниками 
рассмотрена и утверждена Инструкция по 
проведению отчетно-выборной кампании в 
профсоюзных органах ОО «Казахстанский от-
раслевой профессиональный союз работников 
железнодорожного, автомобильного, воздушно-
го и водного транспорта», которой необходимо 
руководствоваться при организации и прове-

дении отчетно-выборной кампании в профсо-
юзных органах в феврале-июле текущего года.  

Выступая перед участниками, директор де-
партамента организационной и международной 
работы ОО «Казпрофтранс» Нурлан Нурпеисов 
отметил, что в течение 2019 года проведено 
два заседания Центрального совета и четыре 
–  Исполнительного комитета. Принято более 
70 постановлений, регламентирующих работу 
председателей первичных организаций профсо-
юза, филиалов, основные направления моло-
дежной политики и планы мероприятий. 

Методы укрепления и дальнейшего развития 
имиджа профсоюза, сохранения профсоюзного 
членства на предприятиях транспортной отрасли 
страны обсудили в ходе трехдневного семинара 
по органайзингу в столице.  В сентябре прошлого 
года состоялся Республиканский форум трудовой 
молодежи, в рамках которого приняты основные 
направления молодежной политики.

Благодаря детской летней оздоровительной 
кампании в 2019 году 7470 ребят из семей же-
лезнодорожников отдохнули в разных регионах 
страны. Кроме того, Центральный совет про-
фсоюза организовал поездку в столицу для 182 
детей. Еще одной поистине доброй социально 

ОБЯЗАТЕЛЬСТВА ВЫПОЛНЕНЫ, 
ПЛАНЫ НАМЕЧЕНЫ

значимой инициативой профсоюза стал отдых в 
столице 50 детей железнодорожников из Арыси. 
К слову, в связи с чрезвычайной ситуацией в 
городе при Центральном совете профсоюза был 
сформирован фонд материальной и благотво-
рительной поддержки железнодорожников и 
членов их семей. Неравнодушными коллега-
ми-железнодорожниками собрано более 181 
миллиона тенге, которые распределили всем 
пострадавшим от трагедии в Туркестанской 
области работникам. 

 И это лишь часть проведенных в течение года 
мероприятий.  Структурными подразделения-
ми профсоюза ведется активная работа по про-
паганде здорового образа жизни работников 
транспортной отрасли. 

– Для увековечивания памяти первого пред-
седателя профсоюза железнодорожников ис-
полком принял решение о проведении в марте 
текущего года в Алматы турнира по футзалу 
среди сборных команд филиалов профсоюза 
на Кубок имени Бориса Шубина, – проинфор-
мировал собравшихся Нурлан Нурпеисов.

В планах на нынешний год также значится 
поддержка проекта «2020 БЛАГОродных дел 
ҚТЖ». 

2020 год для профосюза обещает быть насы-
щенным событиями и достаточно напряженным. 
Уже в первом квартале начнется проверка же-
лезнодорожных предприятий Кызылординского 
региона на соблюдение норм трудового законо-
дательства, выполнение условий Коллективного 
договора и оказание практической помощи. 

Помимо мероприятий по охране труда и пра-
возащитной деятельности, социально-экономи-
ческой, организационной и информационной 
работы, Казпрофтранс планируется разработка 
Отраслевого соглашения и нового Коллектив-
ного договора на 2021-2023 годы между АО «НК 
«Қазақстан темір жолы» и его работниками и 
Коллективных договоров дочерних организаций 
компании.

Фото Александра ЖАБЧУКА

Коллективы Шымкентских железнодорожников с прискорбием 
извещают о невосполнимой утрате в связи с кончиной Героя  Социа-
листического труда, Почетного железнодорожника 

Ауезхана Салыкбаева 
и  выражают глубокие соболезнования родным, близким. В эти тяжелые 
дни для железнодорожников южного региона мы скорбим и разделя-
ем тяжесть утраты – ухода из жизни истинного железнодорожника, 
профессионала своего дела, достойного подражания для молодого 
поколения.

«Қазақстан темір жолы» ҰК АҚ» Орталық Ардагерлер кеңесінің 
ұжымы Еңбек Ері, Құрметті теміржолшы 

Салықбаев Әуезхан Салықбайұлының 
қайтыс болуына байланысты отбасына, туған-туыстарына көңіл айтады

Руководство филиала АО «КТЖ – Грузовые перевозки» –                          
«Алматинское отделение ГП», филиала АО «НК «ҚТЖ» – «Алма-
тинское отделение магистральной сети», Алматинского филиа-
ла ОО «Казпрофтранс» и Совет ветеранов выражают искренние 
соболезнования семье и близким по поводу кончины Почетного 
железнодорожника, Почетного гражданина города Арысь, бывшего 
начальника Шымкентского отделения дороги (1979-1993 г.г.) 

Ауесхана Салыкбаева

Қазақстандық салалық теміржол, автомобиль, әуе және су көлігі 
қызметкерлерінің кәсіби одағы» қоғамдық бірлестігі Шымкент 
филиалының төрайымы Нағима Әуезханқызы Салықбаеваға әкесі 
Социалистік Еңбек Ері, Құрметті теміржолшы 

Әуезхан Салықбаевтың 
қайтыс болуына байланысты қайғысына ортақтасып, көңіл айтады.

На прошлой неделе на столичный регион вновь обрушилась 
непогода – буран и порывистый ветер внесли свои коррективы 
в работу дистанций пути. Только за 17-19 января по Акмолин-
скому отделению магистральной сети совместными усилиями 
убрано порядка 20 тысяч кубометров снега.

Чтобы обеспечить бесперебойное движение поездов, акмолин-
ские железнодорожники в  круглосуточном режиме, с привлечени-
ем второй очереди и техники, очищали пути и перегоны. Основной 
удар стихии пришелся на вторник и среду – в эти дни работники 
ҚТЖ убрали по 7500 кубометров снега. 

В понедельник было очищено свыше 500 километров пути и 
вывезено 5000 кубометров снега. 18 и 19 января очищено около 
1400 и 2500 километров пути, соответственно.

В помощь акмолинским путейцам с 17 по 19 января привлече-
но 72 единицы снегоуборочной техники, которая совершила 80 
рейсов. Кроме того, привлечены 37 работников второй очереди – 
сотрудники дистанций сигнализации и связи  и  электроснабжения, 
а также станционные работники.

В целом же по Казахстану за этот период  очищено более 11882 
километров пути и выгружено 48680 кубометров снега.

Роман ЛЮБИМОВ

РАБОТЫ НЕ ПРЕКРАЩАЮТСЯ

АНТИКОРРУПЦИЯ

 

Открывая собрание, председатель 
правления АО «НК «Актауский меж-
дународный морской торговый порт» 
Абай Турикпенбаев подчеркнул, что 
компания выбрала верный курс на 
искоренение предпосылок для кор-
рупционных правонарушений.

В свою очередь, первый замести-
тель председателя Агентства РК 
по противодействию коррупции 
Олжас Бектенов рассказал присут-
ствующим о проводимой работе 
по противодействию коррупции 
в железнодорожной отрасли и с 
нововведениями в антикорруп-
ционном законодательстве. В 

частности, поправки, внесенные 
в некоторые законодательные 
акты РК по вопросам государст-
венной службы и противодейст-
вия коррупции, предусматривают 
ответственность руководителей 
госорганов и организаций.

Коррупция серьезно затрудня-
ет функционирование всех меха-

ПРЕДУПРЕДИТЬ И ИСКОРЕНИТЬ
низмов и неблагоприятно влияет 
на имидж любого предприятия. В 
этой связи в порту принимаются 
меры по противодействию кор-
рупции. Так в АО «НК «Актауский 
международный морской торго-
вый порт» сформирован Совет 
по противодействию коррупции, 
в состав которого, кроме работ-
ников порта, входят представите-
ли общественного объединения 
«Казахстанский отраслевой про-
фессиональный союз работников 
железнодорожного, автомобиль-
ного, воздушного и водного тран-
спорта», а также общественного 
объединения «Партия «Нұр Отан». 
Также приняты такие руководя-
щие документы как Политика 
противодействия коррупции и 
Политика конфиденциального 
информирования, целью которых 
является недопущение коррупци-
онных проявлений, повышение 
правовой грамотности и нулевой 
терпимости к проявлениям кор-
рупции в деятельности компании. 
Кроме того, планируется внедре-
ние пилотного проекта «Цифровой 
маршрут».

Фото автора

В АО «НК «ҚТЖ» 
выстроена эффек-
тивная  система 
противодействия 
коррупции. Такое 
мнение прозвучало 
в ходе визита в порт 
Актау делегации де-
партмента Агентства 
РК по противодей-
ствию коррупции 
по Мангистауской              
области. 

Руслан РАХМЕТОВ



№14 (2522) 25/02/2020

railnews.kz                                                                                                                                                      «ҚТЖ»ҰК» АҚ – @railways.kz telegram-каналына жазылыңыз

Қ А З А Қ С Т А Н   Т Е М І Р Ж О Л Ш Ы С Ы    Ж Е Л Е З Н О Д О Р О Ж Н И К   К А З А Х С Т А Н А

4 ӘЛЕУМЕТ

В ДЕПАРТАМЕНТЕ БЕЗОПАСНОСТИ ДВИЖЕНИЯ АО «НК «ҚТЖ» ДЛЯ ОБЕСПЕЧЕНИЯ БЕЗОПАСНОСТИ ПЕРЕВОЗОЧНОГО ПРОЦЕССА РАБОТАЕТ ТЕЛЕФОН ДОВЕРИЯ 60-63-08.

«Нұр-Медиа»  ЖШС  Бас директоры   
Болат КАЛЬЯНБЕКОВ

Меншікті тілшілер:
Алматы: Елена Қолдасбаева 8-701-794-98-80 
Атырау: Қосұйым Мұқашев  8-778-946-09-66 
Шымкент: Жансая Сыдықбай  8-707-390-17-18 
Шығыс Қазақстан:  Ольга Ушакова 8-777-203-51-87
Жамбыл: Асхат Райқұлов  8-700-330-01-53   
Маңғыстау: Шахида Жұманова 8-701-195-70-35
Орал: Анна Панищева 8-707-910-74-17
Қызылорда: Сабырхан Нәдірбаев 8-778-409-78-59
Семей: Қуаныш Қожаев 8-775-710-70-53
Қарағанды: Светлана Могай  8-777-893-66-76
Қостанай:  Аслан Кудабаев 8-705-267-44-00
Павлодар: Айдана Ертай 8-747-535-21-58
Ақтөбе: Ардақ Ерубаева 8-702-843-27-97
Көкшетау: Надежда Новицкая 8-701-854-38-27

Редакцияның мекен-жайы: Нұр-Сұлтан қ., 
Д.Қонаев көшесі 12/1, 507-кеңсе. 
Тел.: 8 (7172) 94-57-93, 94-55-34,  94-40-37, 94-42-09,  
94-52-88, railnews@mail.ru

Газет басылатын  қалалар: 
Нұр-Сұлтан,  Сілеті 30  «Медиа-холдинг «ERNUR» ЖШС
Ақтөбе,  Смағұлов көш., 9/2.  «Хабар-Сервис» ЖШС  
Шымкент, Әлімқұлов көш., 22.  «ERNUR Print» ЖШС  

Басылымның таралымы 11127

Газет тарату және жеткізу қызметімен  «Нұр-Медиа» ЖШС   айналысады
® Жарнама. Жарнама мәтініне жарнама беруші жауап береді.
© «Қазақстан теміржолшысы» газетінде жарияланған материалдарды 
көшіріп немесе өңдеп басу үшін редакцияның жазбаша рұқсаты алынып, 
газетке сілтеме жасалуы міндетті.
Редакция авторлар мақаласы мен жарнама маз мұнына жауап бермейді. 

Кезекші редакторлар: Р. Рахметов, Р. Рахметова

Бас редактор     
Дина МУЗДУБАЕВА
Бас редактордың орынбасары    
Меруерт ӨМІРЗАҚОВА

Қазақстан Республикасы Баспасөз және бұқаралық ақпарат ісі жөніндегі Ұлттық  аген ттігінде тіркеліп, 1997 жылдың 30 шілдесінде №601 тіркеу куәлігі берілді.

Газетті тарату жөніндегі менеджер  Асель Распаева,  тел.: 8 (7172) 94-52-88, 8 775 198 15 61,  e-mail: raspayeva.assel@mail.ru

Жарнама жөніндегі менеджер  Жанель Сағындықова,  тел. 8 (7172) 24-95-44,   e-mail: reklama_hit@mail.ru
Ж Е Л Е З Н О Д О Р О Ж Н И К   К А З А Х С Т А Н А

ПАМЯТЬ

Елена КОЛДАСБАЕВА, 
Алматы

Идея собрать всех его учеников, 
тех, кто работал с ним в разные 
годы, принадлежала Почетному же-
лезнодорожнику Жаханше Ахмето-
ву. В ней приняли участие Серикбай 
Агментаев, Калым Мухамеджанов, 
Адиль Избекенов, Жамантай Тайга-
шинов, Калтай Самбетов, Людмила 
Осадчая, Людмила Сенькина и мно-
гие другие. 

– Насена Усмановича с нами нет, 
но добрая память о нем остается в 
наших сердцах. Это был удивитель-
ный человек, добропорядочный, 
безгранично преданный своему 
делу, – с таких слов начал свое вы-

ступление Жаханша Ахметов.
Ветеран рассказал о жизненном 

пути Насена Усмановича, который 
в 1943 году был направлен на Орен-
бургскую железную дорогу и трудо-
вую деятельность начал на станции 
Просторная бригадиром путевого 
хозяйства, затем мостовым мас-
тером Никельтауской дистанции 
пути. Далее были должности заме-
стителя и начальника дистанции 
пути. Грамотный, с организатор-
скими способностями, умеющий 
повести за собой людей, Насен 
быстро попал в поле зрения руко-
водства Актюбинского отделения 
дороги. И в 1949 году его назначили 
главным инженером. Под его уме-
лым руководством была построена 

ДАНЬ УВАЖЕНИЯ
В Алматинском отделении грузовых перевозок 
прошла встреча с ветеранами в память из-
вестного деятеля железной дороги, Почетного 
железнодорожника Насена Бикбаева, посвя-
тившего всю свою жизнь служению магистра-
ли. В феврале ему исполнилось бы 100 лет.

сортировочная станция Кандагач, 
улучшены бытовые условия линей-
ных работников отделения.

В 1958 году Постановлением 
Совета Министра СССР была ор-
ганизована Казахская железная 
дорога, начальником которой был 
назначен Иван Задорожный, он и 
предложил назначить заместите-
лем начальника дороги по кадрам 
и быту способного молодого инже-
нера Насена Бикбаева. В свою быт-
ность Насен Усманович большое 
внимание обращал на рост нацио-
нальных кадров, на руководящие 
должности были назначены такие, 
как Жумагали Омаров, Кудайбер-
ген Копжасаров, Байзак Прманов, 

Мухтар Бисембиев и многие дру-
гие. За большой вклад в развитие 
железной дороги Казахстана На-
сен Бикбаев награжден орденами 
Трудового Красного знамени, Знак 
Почета, медалями. 

 В памяти у железнодорожников 
он остается умелым руководителем, 
патриотом своей страны. 

В свою очередь первый замести-
тель Алматинского отделения гру-
зовых перевозок Алмат Дусекеев 
поблагодарил всех за встречу, за 
добрую память о железнодорож-
нике, который, несомненно, внес 
огромный вклад в развитие желез-
нодорожного транспорта. 

Фото автора

ВОЛОНТЕРЛАР ЖЫЛЫ

Қызылорда белгі беру және бай-
ланыс дистанциясының еріктілер 
тобының игі шараны бес бала өсіріп 
отырған, оның біреуі мүмкіндігі 
шектеулі, өз әріптестерінің отбасы-

нан бастауды ұйғарыпты. Бәрекелді 
дедік. Қараөзек станциясында 
жұмыс жасайтын көпбалалы элек-
тромонтер Сейілбек Таспановтың 
отбасына еріктілер құр қол барған 
жоқ, бала-шағаға базарлықтарын 
көтере барды.    

Еріктілер тобы тек жастардан 

құралған десек, қателесеміз. Дистан-
цияның кәсіподақ ұйымының 
төрайымы Мария Шайкемелова 
мен кадр бөлімінің басшысы Жа-
нар Есенқараева бастаған топ-
та электромеханиктер Ақжібек 
Сәрсенбаева, Ержан Аңламасов, 
электромонтерлер Қайыржан 

ЖЕМҚОРЛЫҚ – ІНДЕТ

Азаматтық қоғам құру – бүгінгі күннің басты талабы. Оған 
жемқорлықты түп тамырымен жою арқылы қол жеткіземіз. 
Ақтөбе ЖТ бөлімшесінде өткен кезекті жиын осы тақырып 
төңірегінде өрбіді. Астанадан арнайы келген  ақпараттық топ 
теміржолшылармен кездесті.

Қоғам қайраткерлерінен құралған штаб теміржолшылар ал-
дында сыбайлас жемқорлыққа қарсы мәдениетті қалыптастыру 
мәселесін тілге тиек етті. Сыбайлас жемқорлыққа қарсы іс-қимыл 
агенттігінің республикалық ақпарат-ағартушылық штабын агенттік 
төрағасының кеңесшісі Ырза Тұрсынзада мен агенттік өкілі Арман 
Бердалин секілді елге есті сөз айтар азаматтар бастап келген.

«Егер алдыңызға таңдау түсетін болса, сізге біреу пара ұсынып 
отырса немесе біреуден пара алғыңыз келетін мүмкіндік туған кезде, 
алдымен ойлан. Пайданы емес, алдымен арды ойла. Үйіңде ертең 
жылап қалатын ата-анаңды, еңіреп қалатын жарыңды, қаңырап 
қалатын шаңырағыңды, жәутеңдеп қалатын балаларыңды ойла. Ей, 
азаматтар,  ел аманаттап тапсырған қызметті, жауапкершілікті адал 
атқарайық. Ешкім сізге ол ақшаны «өркенің өссін» деп бермейді, 
«желкеңнен шықсын» деп береді», – деген Арман Бердалиннің сөзі 
сүйектен өткендей еді... 

Агенттік өкілдері жиында өткен жылы тіркелген келеңсіз де-
ректерді еске салды. Теміржолшылардың  арасында да, өкінішке 
орай, сыбайлас жемқорлыққа жол берілген оқиғалар жоқ емес 
екені сөз болды.  

«Жемқорлық  қоғам қасіретіне айналды. Жеке тұлғаның, 
адамның басына ғана емес, бүкіл ағайын-тумасының, одан қалды 
ұрпаққа келетін қасірет болды. Қанша жас әкесінің, туысының 
жемқорлықпен сотталып кеткенін көріп, жігері құм болып жылап 
жүр. Лас әрекетпен ұрпағымыздың аппақ қағаздай адал, таза жанын 
жараламайық, халқым, арам пиғылдан аулақ болайық», – деп ағалық 
сөзін айтқан кадр бөлімінің басшысы Абзал Ғаббасов ақпараттық 
топқа көпшілік атынан алғыс айтты.  

Ардақ ЕРУБАЕВА, Ақтөбе

ПАЙДАНЫ ЕМЕС, 
АРДЫ ОЙЛА...

АЛҒЫСПЕН ЕЛ КӨГЕРЕР...  
«Жаңбырмен  жер 
көгерер, алғыспен ел 
көгерер» деген тәмсілді 
ұстанып, мүмкіндік бол-
са, жаныңда жүрген 
жандарға көмек қолын 
созу – қазақтың қанына 
сіңген игі  қасиеті, 
мұндай әрекетті әрбір 
жан өз хал-қадірінше 
жасауға ұмтылады. 

В спортивном зале локомотивного депо станции Курорт-Боровое 
состоялся турнир по олимпийскому каратэ WKF, посвященный 
памяти воинам-интернационалистам и 31-ой годовщине вывода 
советских войск из Афганистана. 

Свято хранить память о наших земляках, с честью выполнивших 
свой воинский долг, воспитывать подрастающее поколение на образ-
цах мужества и отваги, беречь мир и покой родной страны – такие 
призывы прозвучали в выступлении начальника станции Курорт-
Боровое Галымжана Ержанова. Почетными гостями турнира стали 
воины-интернационалисты, которым предоставили возможность 
награждать победителей. 

В турнире принимали участие дети железнодорожников. 20 спорт-
сменов 2012 года рождения, из них 7 девочек по круговой системе 
отбора и 20 мальчиков по олимпийской системе отбора. По итогам 
соревнований победители будут зачислены в сборную спортивного 
клуба «Шидай». По итогам турнира 3-е место заняли Арина Качан, 
Алина Гаас, на втором расположилась Виктория Семкина, 1-е место 
у Елизаветы Бутанас. Среди мальчиков места распределились следу-
ющим образом: 3-е место – Артур Рустемов и Мансұр Талғатұлы, 2-е 
– Ансар Бекболат, 1-е место Максим Зелинский.

Посвящая турнир памяти славных земляков, его организаторы еще 
раз обратили внимание общественности на проблемы воинов-ин-
тернационалистов и родителей, потерявших сыновей на этой войне. 

– Хотелось бы, чтобы наши спортсмены, молодые ребята тоже 
понимали суть происходящего и выросли достойными гражданами 
страны, – сказал на церемонии закрытия турнира инженер-технолог 
технического отдела станции Курорт-Боровое Каригул Кумеков. 

По окончании мероприятия воины-интернационалисты вместе с 
Галымжаном Ержановым проведали мать Кабылмажита Бекжанова, 
погибшего в бою и награжденного посмертно медалью «За боевые 
заслуги» и сестру афганца Алексея Зуева, без вести пропавшего. 

Надежда НОВИЦКАЯ, Кокшетау
Фото автора

Активная, боевая, честная и искренняя – такой запомнят желез-
нодорожники депутата городского маслихата Усть-Каменогорска 
Майраш Екибасову. 

В эти дни работники стальной магистрали с теплотой и грустью вспо-
минают об известном в Восточном Казахстане общественном деятеле, 
депутате городского маслихата Майраш Екибасовой. В разные годы она 
являлась руководителем Комитета местного самоуправления – подразде-
ления акимата Усть-Каменогорска в железнодорожном микрорайоне «За-
щита», была заместителем председателя городского филиала партии «Нұр 
Отан». Она выполнила нарекания ветеранов железной дороги, которые 
предложили назвать улицу в микрорайоне «Защита» Усть-Каменогорска в 
честь тружеников стальной магистрали. Теперь таких улиц две – бывшая 
Лениногорская называется Теміржолшылар көшесі, улица Октябрьская 
носит имя знаменитого путейца Мухамеджана Тынышпаева. 

– Она была удивительно энергичным человеком. В числе организаторов 
всех железнодорожных мероприятий совместно с руководством ныне 
бывшего Восточно-Казахстанского отделения грузовых перевозок при-
нимала в них активное участие, – вспоминает ветеран-железнодорожник 
Отарбек Касымбеков.

Начальник Оскеменского эксплуатационного локомотивного депо 
Ермек Смагулов уверен: о Майраш Екибасовой можно вспомнить много 
хорошего, ведь все ее добрые дела на виду. 

– Я ее знаю с 2015 года, когда приехал на Защиту начальником локо-
мотивного депо. Она всегда оказывала помощь малоимущим людям, а 
также всем жителям микрорайона «Защита», – говорит Ермек Смагулов. 
– Ее жизнь была тесно связана с «железкой». Даже будучи больной, она не 
переставала принимать активное участие в жизни микрорайона. 

Ольга УШАКОВА, Усть-Каменогорск

ЖИЗНЬ, ТЕСНО СВЯЗАННАЯ 
С «ЖЕЛЕЗКОЙ»

СПОРТ

ТАТАМИ ДЛЯ ЧЕМПИОНОВ

Жақсылық, Шолпан Арқабаева 
тағы басқа ұжым мүшелері бар. 
Жұмыстан бос уақыттарының бір-
неше сағатын әріптестерінің отба-
сына көмектесуге бәрі де қуана-
қуана келісіп, азық-түлік себетіне 
балаларға базарлықты мол салып 
жолға шықты.   

– Еріктілер жылында әріпте-
сімізге көмек берелік деген баста-
маны ұжым мүшелері бірауыздан 
қолдап, қаншама белсенділер та-
былып, еріктілер қатарын көбейтіп 
жатқанына қуандық. Кәсіподақ 
ұйымы қаржылай көмек беріп, 
балаларды қуанттық, жастар 
шаруаға қолғабыс жасады, біреу-
ге жақсылық жасап, алғыс алу – 
сауаптың үлкені, – деді  кәсіподақ 
ұйымының төрайымы Мария Шай-
кемелова.

Еріктілер тобы әріптестерінің 
ауласында бірнеше сағат жұмыс 
істеді, бірі  отын бұтап, бірі су та-
сып, енді бірі қора-қопсыны тазар-
тып, үй айналасы ретке келтіріл-
ді. Әріптестерінің тосынсыйына  
алғашқыда тосылып қалған отағасы 
отбасы атынан алғысын білдірді.

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, 
Қызылорда

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, 
Сексеуіл

АРДАГЕР

Аты аңызға айналған Бөлекбай 
қарияның даңқын асыратын бір бел-
гі бар, ол  оның «За без аварийный 
пробег на локомотиве 1000000 км» 
деген төсбелгісі. Яғни, ол – 1957-1986 
жылдар арасындағы 27 жылда бірде-
бір рет апаттық жағдайға жол бермей, 
миллион шақырым жол жүрген ма-
шинист. Бүкіл Одақ бойынша осын-
дай ерлік жасаған отызыншы адам 
ретінде Теміржол министрлігінің 
локомотив шаруашылығы жөніндегі 
Бас басқармасының бастығы П.
Кельперистің қолынан жоғарыдағы 
марапатты алған.  

 Бөлебай машинистің ерлікке пара-пар 
ерен еңбегі сыр елінің теміржолшыла-
ры арасында күні бүгінге дейін аңыздай 
айтылады және бірінен екіншісі 
қызықты. Мәселен, 1961 жылы екі сек-
циялы тепловоздың бірі істен шығып, 
35 шақырымдық жолды жалғыз секци-
ямен 3250 тонналық салмақтағы жүк 
пойызын алып жүруі ерлік емей неме-
не?!  

1934 жылдың шілде айында Қарақұм-
ның Дөңгелек Сор қойнауында дүниеге 
келген Бөлекбай ақсақал 1950 жылы 16 
жасында Сексеуіл локомотив депосын-
да слесарь болып еңбек жолын бастаған 

ДАҢҚТЫ МАШИНИСТ – 
АРАЛДЫҢ ҚҰРМЕТТІ АЗАМАТЫ
Еңбек Қызыл Ту және Ле-
нин ордендерінің иегері, 
даңқты машинист Бөлекбай 
Бектұрғанов Арал ауданының 
құрметті азаматы атанды. 

екен. 19 жасында машинист М.
Маренковқа көмекшісі болып алғаш 
сапарға шығады.

– Ол заманда броньмен соғыстан 
қалған өте тәжірибелі теміржолшылар 
Ж.Жүсіпов, М.Рзағазиев, И.Афанасев, 
Т.Жүсіповке алты жыл көмекші болып 
жұмыс жасадым, солардан көп нәрсе 
үйрендім. Жұмыс істеп жүріп Қазалы 
техникалық училищесін оқып, машинст 
мамандығын алып, алдымен көмекші, 
кейін машинист болдым. Абыройсыз 
болмадым, осы еңбектің арқасында 
Құрметті теміржолшы атанып, 12 
мәрте басшылықтың алғысы мен төрт 
рет ақшалай қомақты сыйлық алдым. 
Орынбор теміржолы басқармасының 
құрмет тақтасына суретім ілінді, – дейді 
аудан халқының құрметіне бөленген 
Бөлекбай қария.

– Арал ауданының құрметті аза-
маты атанған Бөлекбай Бектұрғанов 
атамыздың еңбек жолы келер ұрпаққа 
мәңгі үлгі-өнеге, ол кісі – біздің 
мақтанышымыз, – дейді Қызылорда 
ЖТ бөлімшесі кәсіподақ ұйымының 
төрағасы Мұхтар Өмірзақұлы.

Совет молодежи Павлодарского региона АО «КТЖ – Грузо-
вые первозки» посетили «Особый дом» для детей с наруше-
нием аутистического спектра. Железнодорожники подарили 
детям праздничную программу и подарки. 

Молодые специалисты 
Павлодарского отделения 
ГП, в том числе структур-
ных подразделений, актив-
но подключились к акции 
«2020 БЛАГОродных дел», 
которая стартовала в январе 
в АО «НК «ҚТЖ». Напомним, 
в течение года молодежь бу-
дет оказывать нуждающим-
ся всестороннюю помощь 
и поддержку. Железнодо-
рожники подготовили для 
детей праздничный концерт 
и веселые конкурсы с люби-
мым ребятами персонажем 
мультфильмов и комиксов 
Человеком-пауком. 

– Мы рассказали маль-
чишкам и девчонкам об успехах таких известных людей-аути-
стов, как Билл Гейтс, Ален Вуд и других. Ребята и их родители 
должны понять, что, несмотря на поставленный диагноз, можно 
добиться больших результатов и побед, не ограничивать себя в 
чем-либо, – рассказывает начальник сектора производственной 
безопасности и экологии Екибастузского эксплуатационного 
локомотивного депо Ержан Кельдибаев. – Образовательному 
учреждению сотрудники стальной магистрали подарили по-
лезные подарки. Это канцелярские товары и бытовая техника. 

Директор «Особый  дом» – общественный фонд «Объединение 
родителей детей-аутистов Екибастуза» Адина Сеитова в своем 
выступлении подчеркнула о важности и необходимости открытия 
центров для реабилитации детей с аутизмом и ментальными 
нарушениями. 

– В первую очередь хочу от всего сердца поблагодарить наших 
гостей за теплое отношение и внимание к ребятам. Этот центр 
– единственный в Казахстане, который оказывает бесплатную 
помощь по методике АВА (метод прикладного анализа поведе-
ния – прим. авт.). Его презентовали в прошлом году благодаря 
помощи меценатов, – рассказала она. 

Айдана ЕРТАЙ, Павлодар
Фото автора

БЛАГОТВОРИТЕЛЬНОСТЬ

ОТ СЕРДЦА  К СЕРДЦУ
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